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„A kiszézés talán a legnépszerûbb télûzõ szokás, melynek keretén belül egy szalmabábot körbehordanak a faluban, majd kivonulnak
vele a lányok a falu végére énekszóval, és ott a folyóba vetik, vagy elégetik. A kisze többnyire menyecskének öltöztetett szalmabáb,
mely a telet, a hideget, a rontást, a betegséget, a félelmet, tehát úgy általában a rossz dolgokat jelképezi.” Ezt az egyik legrégibb népha-
gyományt elevenítettük fel az Õszikék Szociális Szolgáltató Központ tagjaival, a Vak Bottyán Óvoda és Bölcsõde óvodásaival és a Vak
Bottyán Általános Iskola 3. osztályos tanulóival együtt. A Sió partjára hangos énekszóval vonultunk, ahol megtörtént a szalmabábuk
elégetése. A gyerekek megbûvölve figyelték, hogyan hamvad el végre a tél, vele együtt a betegségek is, s adja át helyét a gyönyörû szép
tavasznak. Simontornyára ezzel a népszokással varázsoltuk be a tavaszt, s kívánom, hogy mindnyájan jó egészségnek örvendhessünk!

G.H.H.

KISZÉZÉSKISZÉZÉS
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VÁROSHÁZI
TUDÓSÍTÁSOK

Simontornya Város Önkormányzatának
Képviselõ-testülete 2023. január 30-án
ülésezett. A jegyzõkönyv teljes terjede-
lemben Simontornya város honlapján
(http://www.simontornya.hu/_user/brows
er/File/letoltheto_dokumentu-
mok/kozadatok_dokumentu-
mai/2023/20230130_KT_jzk.pdf)
tekinthetõ meg.
A januári nagy esõzések miatt az évek óta
visszatérõ vízelvezetési problémákkal fog-
lalkozott a képviselõ-testület elõször. A
László király és a Széchenyi utcában az in-
gatlanok elõtti mûtárgyak, átereszek kö-
zött néhány a rendkívül rossz állapota mi-
att gátként funkcionál. Felhívják az ingat-
lanok tulajdonosainak figyelmét, hogy
ezeket az átereszeket rendben kell tartani,
ki kell tisztítani, hogy a vízátfolyás biztosít-
va legyen.
A januári testületi ülésen tárgyalták a kép-
viselõk elsõ körben az önkormányzat 2023.
évi költségvetését. A témát mindkét bi-
zottság is áttekintette és megtették a mó-
dosító javaslataikat. A vita során a leglé-
nyegesebb kérdést a megnövekedett ener-
giaárak jelentették. Emiatt az intézmé-
nyek kiadásai jelentõsen megnövekedtek.
Fontos feladat, a vezetõk bevonásával kö-
zösen, a költségcsökkentés lehetõségének
megkeresése. A költségvetést február 15-
ig kell az önkormányzatnak megalkotnia, a
következõ testületi ülésen készül el a költ-
ségvetési rendelet.
Az önkormányzati képviselõ minden év ja-
nuár 1-jétõl számított harminc napon belül
vagyonnyilatkozat-tételre kötelezett.
A polgármester, az önkormányzati képvi-
selõ, illetve a képviselõ-testület bizottsá-
gának nem képviselõ tagja a saját vagyon-
nyilatkozatához csatolni köteles a vele kö-
zös háztartásban élõ házas- vagy élettársá-
nak, valamint gyermekének vagyonnyilat-
kozatát. A vagyonnyilatkozatát minden
érintett határidõben benyújtotta.
Az elmúlt évekhez hasonlóan a pénzügyi
és városfejlesztési bizottság, valamint a hu-
mánpolitikai bizottság is beszámolt az el-
múlt évben végzett munkáról. Körtés Ist-
ván, a pénzügyi bizottság elnöke kiemelte,
hogy a bizottsági ülésen a teljes testületi
tagság jelen van, így minden témát részle-
tesen körüljárva, a testületi ülésekre meg-

felelõen elõkészítve kerül az anyag. Kecs-
kési Zsuzsanna, a humánpolitikai bizott-
ság elnöke pedig arra mutatott rá, hogy a
lakosságot terhelõ pénzügyi helyzetek mi-
att az önkormányzatra is egyre nagyobb
feladat hárul a nehéz helyzetbe került em-
berek megsegítésében.
A 2023-as év két legnagyobb városi ren-
dezvénye lesz a Várnap, május 19–20-án és
a Város napja július 1-jén. A Várnap költ-
ségeit a simontornyai vár intézményének
költségvetése biztosítja, a város napjának
költségeire pedig 7 millió forintot különít
el az önkormányzat.
Már több mint egy fél éve rendszeresen
visszatérõ téma az önkormányzati tulajdo-
nú helyiségek bérleti díja. Ezen az ülésen is
napirenden volt ezek felülvizsgálata a
megnövekedett rezsiköltségek miatt.
Azok az önkormányzati tulajdonú helyisé-
gek tartoznak ide, amelyeknél rendelet-
ben kerül meghatározásra a bérleti díjak
mértéke (konyha, étterem, vendégház,
közfoglalkoztatás épülete, tûzoltószertár).
A bizottság is hosszasan tárgyalta a témát.
Önkormányzati tulajdonú helyiségek bér-
leti díja az alábbiak szerint változik már-
cius 1-jétõl:

Döntött a képviselõ-testület arról, hogy az
MFP-ÖTIF/2022 kódszámú „Önkor-
mányzati temetõk infrastrukturális fejlesz-
tése Simontornyán” címû projekt kivitele-
zésére a Simontornyai Városüzemeltetési
Kft.-vel köt szerzõdést.

A Biomassza és építési bontási hulladék
hasznosító telep létesítése cím program
megvalósításához kapcsolódó építõipari
tevékenység ellátására közbeszerzési eljá-
rást indított az önkormányzat. A meghívá-
sos eljárás végén az ajánlatkérõ 3 ajánlat
tekintetében érvénytelen, 2 ajánlat tekin-
tetében pedig eredménytelenné nyilvání-
totta az eljárást. Egyúttal döntött arról a
testület, hogy ugyanazokkal a kondíciók-
kal és mûszaki tartalommal ismét kiírja az
ajánlattételi felhívást.
Megrendülten hoztak határozatot arról,
hogy a 2023. január 12-én elhunyt Kiss
Margitot, Mimikét a város saját halottjá-
nak tekinti.
A gyógyszertár épületének bérlõi kéréssel
fordultak a testülethez. Az épületben na-
gyon nagy mennyiségû áramfogyasztás
van, hõtárolós kályhákkal történik a fûtés.
Az energiahatékonyság növelése érdeké-
ben hûtõ-fûtõ klíma telepítése zajlott.
Azonban a mérõhely nem szabványos, így
azok használatba vétele nem történt meg.

A képviselõ-testület a gyógyszertár épüle-
tének mérõhely szabványosítását 1,5 millió
forint értékben biztosítja.
Hasonlóan a bõrgyári faház épületében is
két klímaberendezés telepítéséhez járult
hozzá 969 ezer forint értékben, mellyel a
jelenlegi fûtést kívánják kiváltani.

ÜGYFÉLFOGADÁSI INFORMÁCIÓ
A Simontornyai Polgármesteri Hivatalban az ügyfélfogadás rendje

2023. február 27-tõl az alábbiak szerint változik:

hétfõ–csütörtök: 7.30–16.00 (ebédszünet 12.00–12.30), péntek: 7.30–13.30
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POLGÁRMESTER TOLLÁBÓL
Az államháztartási törvény február 15-ig ad határidõt az önkor-
mányzatoknak a költségvetési rendeletük elfogadására, emiatt
február közepe elõtt kerül sor a képviselõ-testület havi ülésére. A
januári beszámoló óta csak két hét telt el, így errõl az idõszakról
adok most számvetést.
Nyilvánvalóan a hónap központi feladatát jelentette a költségve-
tési rendeletünk elõkészítése. A hivatal (pénzügyi osztály és a
jegyzõ) már régebb óta folyamatosan végzi a rendeletalkotáshoz
szükséges anyagok elõkészítését. Az elõkészítõ munkába a pénz-
ügyi bizottság elnöke és az intézményvezetõk is bevonásra kerül-
tek. A törvényi elõírások szerint nem lehet mínuszos költségve-
tést elfogadni, tehát a költségeinknek és bevételeinknek össz-
hangban kell lennie. Az elõkészítés során jól látjuk, hogy ennek
jelenleg nincs realitása, a mûködésünk csak több tíz milliós vesz-
teséggel lehetséges. Nyilván a költségvetés folyamatosan változik,
mind költség és mind bevétel oldalon, de az egyensúly kérdése lét-
eleme a város stabilitásának. Több helyrõl is várunk még forráso-
kat, állami kiegészítéseket, de ezeket jelenleg nem tudjuk tény-
ként kezelni, a költségvetés bevételi soraiban szerepeltetni. Vél-
hetõen a várt kiegészítések után a közvetlen mûködési hiány je-
lentõsen lecsökkenhet, de én óriási gondnak látom, hogy a saját
bevételeink a tavalyinál nagyobb mértékû, mûködtetéshez szük-
séges átcsoportosítása miatt, nem marad forrásunk a tartalékkép-
zésre. Ezt jelenleg mindenképpen tragikusnak értékelem, mivel
az önkormányzat mozgástere jelentõsen lecsökken így. Komoly
kérdés lehet a továbbiakban a (VP-s, vis maior) pályázati támoga-
tásokhoz kapcsolódó kivitelezések elõfinanszírozása is. A költ-
ségvetési intézményeknél (polgármesteri hivatal, óvoda, Õszi-
kék) elindult egyfajta átvilágítás, újra át kell vizsgálnunk a kötele-
zettségvállalásainkat. Azt látom, hogy ez a hivatalban történik a
legkomolyabb hozzáállással. A problémával foglalkoznunk kell a
költségvetés elfogadását követõen is. Ehhez a pénzügyi bizottság
segítségét is kértem.
A komposztálótelep létesítésével kapcsolatos ötszereplõs építési
projekt közbeszerzési eljárás újabb kiírása folyamatban van, re-
mélhetõleg ez a szakasz már eredményes lesz.
Megtörtént a TOP-os vízrendezési pályázatunk mûszaki átadása.
Az ezúttal eredményes eljárásban részt vett a Vízügyi Igazgatóság
is. A projekt pénzügyi zárása, elszámolása megkezdõdött.
A Körárok és a csatlakozó belvizes területek tervezésével megbí-
zott szakemberekkel egyeztetést és helyszíni bejárást tartottunk
február 2-án. A tervezõktõl szakmai javaslatokat, megoldásokat
kérünk a Széchenyi, László király, Fürdõ, Kórház és Sziget utcák
csapadékvizeinek kezelésére. Remélhetõleg a közeljövõben az
érintett területek geodéziai felmérése is megkezdõdik.
A polgármesteri hivatal energetikai korszerûsítésére, a TOP
Plusz pályázat keretében megnyert 108 millió forint támogatási
szerzõdését aláírtam, a 236 millió turisztikai fejlesztésekre meg-
ítélt támogatás okirata még nem érkezett meg, de a kincstár köz-
lése szerint a támogató okirat hamarosan elkészül.
A Vidékfejlesztési Program keretében a piac és környezetének
korszerûsítésére, eszközbeszerzésekre nyert pályázat végrehajtá-
sának szervezését megkezdtük. A projektmenedzser, mûszaki el-
lenõr, közbeszerzési szakértõ szerzõdéseinek elõkészítése jelen-

leg zajlik, de megkezdtük az építési beruházás és az eszközök be-
szerzési eljárásainak elõkészítését is. Az ügyben folyamatosan
konzultálunk az ellenõrzõ hatósággal.
A vidékfejlesztési program keretében megnyert külterületi út fej-
lesztési pályázatunk tervezési munkálatai befejezõdtek. Jelenleg
a hatósági engedélyeztetési eljárás zajlik. Ezzel párhuzamosan fo-
lyik a kiviteli tervek készítése, valamint a közbeszerzési eljárás
elõkészítése. Reményeim szerint a nyár folyamán elkezdõdhet-
nek a Tejfölös út aszfaltozási, a Westel-torony melletti út betono-
zási és a lõtéri út stabilizálási munkálatai.
A várhoz kapcsolódó turisztikai célú fejlesztési elképzelések to-
vábbi ütemeinek elõkészítése érdekében folyamatosan egyezte-
tünk a Közép-Duna Menti Fejlesztési Ügynökség (KDMFÜ)
munkatársaival, valamint az önkormányzat által korábban meg-
bízott tervezõkkel. Az elképzelés az, hogy a KDMFÜ közvetlen
kormányelõterjesztésben kérne forrást a simontornyai, mint a
térség kiemelt turisztikai beruházása tervezési feladataihoz.
A Tolna Vármegyei Önkormányzat a kiemelt megyei rendez-
vénynek számító Vár a Megye programot az idei évben Simon-
tornyán szeretné megrendezni. A tervek szerint az esemény a
Várnaphoz csatlakozna. A május 19-20-ra tervezett rendezvé-
nyek szervezését megkezdtük. A programok és az ehhez kapcso-
lódó feladatok pontosítása érdekében a közeljövõben a Tolna
Vármegyei Közgyûlés elnöke Simontornyára látogat.
Az elmúlt idõszak változatos idõjárása több problémát is okozott
a városban. A Tükör utcában a csapadékos idõjárás következté-
ben a Pacsirta utca felöli támfal kidõlt, ezzel veszélybe került az út
és az ott lévõ közmûvek. Az ügyben vis maior kárbejelentést tet-
tünk. A szemlét a vonatkozó rendeletben meghatározott bizott-
ság lefolytatta, mindkettõ vis maiornak minõsítette az eseményt.
A pályázat beadásának elõkészítését megkezdtük. Az esettel kap-
csolatban sajnálattal vettük tudomásul, hogy az útlezárást az
egyes lakók nem veszik figyelembe. Az úttesten hosszanti repedé-
sek láthatóak, amely instabilitásra utalnak. Az úttest emiatt élet-
és balesetveszélyes, de az ott lévõ szennyvízvezeték sérülésével is
számolni kell. Az ügyintézés miatt a probléma gyors felszámolása
nem lehetséges, mindenki türelmét, megértését kérjük.
A kinevezett pécsi püspök döntése alapján február 1-jei hatállyal
Zab András, a Simontornyai Római Katolikus Plébánia plébáno-
sa Iregszemcsére került áthelyezésre, helyére Sebestyén Molnár
Árpád atya került. Az új plébános úrral január 31-én a hivatalban
találkozhattam. A város nevében sok szeretettel üdvözöltem Ár-
pád atyát, munkájához sok sikert kívántam. Zab András plébános
úrnak köszönjük a simontornyai szolgálatot, jó egészséget, erõt
kívánunk az új felekezete élén!
A plébániában történt változások kapcsán február 8-án Felföldi
László pécsi megyés püspök Simontornyán tartott fogadóórát. Az
eseményen a püspök úr bemutatta Sebestyén Molnár Árpád
atyát, új római katolikus plébánosunkat. Az esemény után a püs-
pök és plébános urakkal, a képviselõ-testület és az egyházközség
tagjaival munkavacsorán vettünk részt.
Az elmúlt idõszakban önkormányzat humán bizottsága és a pénz-
ügyi, városfejlesztési bizottság 1-1 alkalommal ülésezett.

Torma József polgármester

Pintér Istvánnétól, Zsolnai Izsáktól, Bártfai Gézától,
Szabóné Párvai Erikától, Sós

„Elmentél egy végtelen hosszú útra, melyrõl visszanézni lehet, de visszajönni soha.
Hazafelé nem építettek utat, de ha mégis lenne egy irány, mely otthonod felé mutat: ugye hazajönnél?

Visszahozna a szeretet, letörölnéd arcunkról az Érted hulló könnyeket”

(A névsor a Simontornyai Polgármesteri Hivatal nyilvántartása alapján készült.)
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KÖZMEGHALLGATÁS
A városháza nagytermében Torma József
polgármester fogadta Felföldi László pécsi
megyéspüspököt, aki teltház elõtt tartott
közmeghallgatást a több településrõl érke-
zõ katolikus hívek, illetve a más valláshoz
tartozók elõtt. Püspök atya szándéka, hogy
megismerje a híveket azokon a települése-
ken, ahová új plébánosokat helyeztetett,
valamint tájékoztatást adjon a változásról
és a Magyar Katolikus Egyház mai helyze-
térõl. Simontornya elõzõ plébánosa, Zab
András atya Iregszemcsére került, Simon-
tornya új plébánosa februártól Sebestyén–
Molnár Árpád atya. Püspök atya a köz-
meghallgatás elõtt személyesen találko-
zott az új plébánossal, és beszéltek a si-
montornyai plébánia ügyeirõl. A közmeg-
hallgatás során elmondta, hogy a pécsi egy-
házmegyében is egyre kevesebb a pap,
ezért van szükség a hívek és a civilek bevo-
nására a katolikus hitélet fenntartásához.
Az egyházmegyében hét helyszínen tarta-
nak férfitalálkozókat, ahol a férfilét, férfi-
lélek kérdéseirõl esik szó. Beszélt a csalá-
dok válságáról, a megoldáshoz kérte a hí-
vektõl az együtt gondolkodást, fogadta a
kérdéseket, valamint köszönetet mondott
Simontornya segítségéért.

Településünk új plébánosát, Sebestyén–Mol-
nár Árpád atyát kértem, meséljen magáról.
– 1977. február 4-én születtem Erdélyor-
szágban, egy gyönyörû történelmi kisvá-
rosban, Nagyenyeden. Szüleimnek a má-
sodik gyermeke vagyok, utánam még egy
húgunk született. Édesapám orvos, édes-
anyám francia–magyar szakos tanárnõ.
1976-ban került az édesapám Torockóra
körzeti orvosnak, a világ talán legszebb he-
lyére. 6 éves koromig én torockói lehet-
tem, és a mai napig érzem, hogy a gyökere-
im mélyen ott vannak Apám részérõl ma-
gyarországi rokonoktól szakította el a má-
sodik világháború a családunkat, s a szülõk
látták, hogy a kommunista Ceausescu re-
zsim, milyen élhetetlenné tesz mindent, és
így 1983 tavaszán családegyesítéssel hiva-
talosan áttelepültünk Veszprém megyébe,
Hajmáskérre, majd édesapám Nagyvá-
zsonyban talált magának körzeti orvosi ál-
lást. Az általános iskolai tanulmányaimat
Nagyvázsonyban végeztem, a középiskola-
it pedig a veszprémi Lovassy László Gim-
náziumban. Hamar érlelõdött bennem a
papi hivatás gondolata, világos volt szá-
momra, merre is menne az utam. A veszp-
rémi papneveldébe kerültem, majd egy rö-
vid budapesti központi szemináriumi kité-
rõvel a pécsibe. Nagyon szerették volna,
hogy egy tudományos pályára álljak, de
mindenem borsózott tõle. Számomra a
gyakorlati papság, lelkipásztorkodás fon-
tosabb volt, ezért kértem, hadd mondjak le
errõl a tudományos pályáról. Így kerültem
a pécsi papneveldébe, és 2006. június
14-én a megyéspüspök szentelt pappá. Egy
évet a paksi plébánián, majd a második
évemet a Pécsi Székesegyházban töltöt-

tem, mint káplán. 2008 augusztusától he-
lyezett Mayer Mihály püspök úr Nagy-
dorogra plébánosnak, elõször kevesebb,
majd 2003 januárjától 11 település lett rám
bízva a hozzájuk tartozó külterületekkel.
Kereken 10 évig sok eredménnyel, sok
szép munkával és nagyon jó emberi kap-
csolatokkal éltem és dolgoztam itt.
Az akkori püspök úrnak a szándékában
állt egy más feladatot rám bízni, aminek én
minden módon próbáltam ellenállni. Ami-
kor láttam, hogy a püspöki akarat a döntõ,
és számomra elfogadhatatlan helyzetbe
kerültem, egy kemény utat választottam.
Nem vállaltam, emiatt az egyházjog szerint
a püspök felfüggesztett, eltiltott a papi hi-
vatal viselésétõl. Ez egy fél évig tartott,
utána a püspök úrral való rendezõdés fo-
lyamata még egy szûk esztendõig. Kérésé-
re Barsi Balázs ferences atyánál, Sümegen
töltöttem el egy kis lelki idõszakot, ami en-
nek a pár hónapnak a legszebb része volt.
Simontornyára érkezve a ferences temp-
lom, kolostor ezt a szép idõszakot idézte
fel bennem. Közel áll a szívemhez ez a
szerzetesi irányzat. 2019 decemberében
Udvardi püspök úr a Dombóvárhoz tarto-
zó, de nem önálló Döbröközre helyezett,
hogy lássam el három település lelkipász-
tori feladatait és segítsek be Dombóvárra.
Szép idõszak volt ez is, de már vágytam az
önállóságra. A jelenlegi püspök úrral be-
szélgetve úgy ítéltük meg, hogy ez a három
év elég volt, szívesen vállalok önálló plébá-
niai feladatokat. Kértem, hogy az idõsödõ
szüleimet figyelembe véve, minél közelebb
lehessek hozzájuk, így kerültem Simon-
tornyára.
Örömmel jöttem a városba, lendületes
embernek tartom magam sok mindenben
határozott álláspontom van. Komolyan
veszem a rám bízott felelõsséget, termé-
szetesen a pap elsõ sorban lelki ember, így
a lelki épületeket kell építenem, de mindig
van idõ a rám bízott épületekre, templom-
ra, plébániára, temetõre. Számomra fon-
tos a rend, fontos, hogy jó képet mutas-
sunk magunkról, az egyház egy fiatal, tiszta
arcát láttassuk, a mai gondolatokat, a mai
életstílushoz alkalmazkodva közvetítsük;

de nem egy egészen modern, mindent fel-
rúgó módon, hanem a gyökerek, a hagyo-
mányok, a régi szimbólumok megõrzésé-
vel folytassuk a mindennapi papi szolgála-
tot. Remélem, hogy ezt fogja a város látni
rajtam.
Nagyon sok a feladat Simontornyán, úgy
lelki, mint a fizikális örökség terén. Remé-
lem, hogy sok idõt ad ezen a helyen a Jóis-
ten és az aktuális fõpásztor, hogy hosszabb
távon gondolkodva tudjam végezni a mun-
kámat.
– Milyenek az elsõ benyomásaid?
– Sokkal jobbak, mint amire számítottam.
Az emberek nyitottak, kedvesek. Bárhova
mentem a városban, mosolyogva, segítõ-
készen fogadtak. A plébánián szolgálatot
teljesítõ munkatársaimról is ezt mondha-
tom el, van egy erõs, kemény, elkötelezett
középkorú mag, akikkel összefogva, test-
véri kapcsolattal sok mindent meg tudunk
valósítani. Kellemesebb a benyomásom,
mint amit én elõre magamban megrajzol-
tam. Amivel nagyon sok dolgunk lesz, azok
az épületeink
– Mikorra várható, hogy ide tudsz költözni?
– A plébániánk papi részében rendkívül
sok tennivaló van. Felmérések történtek,
de konkrét tervek, utasítások még nincse-
nek. Amint a konkrétumok meglesznek,
én ígérem, a magam határozottságával mi-
hamarabb azon leszek, hogy ne 22 km-rõl
kelljen naponta ingáznom, Simontornya
és környéke lelkipásztori feladatait ellát-
nom.
– Köszönöm a beszélgetést. Jó egészséget, erõt
kívánok Neked, és találj örömöt, sikereket a
mi közösségünkben!

MI-né

Az új plébános, Sebestyén–Molnár Árpád
beiktatása ünnepi püspöki mise keretében
történik a Simontornyai Római Katolikus
Templomban 2023. március 25-én 11 óra-
kor. A szentmisét Felföldi László pécsi
megyéspüspök celebrálja.
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FÉLIDÕN TÚL
Torma József polgármester úrral beszélgettünk a 2019-es önkor-
mányzati választások óta eltelt idõszakról.
– Hogyan szántad rá magad, hogy polgármesternek jelöltesd magad?
– 1998-ban már indultam a választásokon, de akkor még nem si-
került bejutnom. 2002-ben megválasztottak, és három cikluson
keresztül, 2014-ig voltam képviselõ. Akkor egy jogszabályi válto-
zás miatt, a képviselõséget el kellett engednem, csak polgármes-
terként lett volna lehetõségem folytatnom az önkormányzati te-
vékenységet. Négy polgármesterjelölt mérettetett meg, és akkor
Csõszné Kacz Edit került ki gyõztesen. A kudarc természetes for-
dulat volt az életemben, nem tragikusan éltem meg, viszont sok
mindent átgondoltam, latolgattam, majd megszületett a Civil-
kontroll gondolata. Tudatosan, csapatban próbáltunk készülni a
választásokra.
– Milyen érzéssel vetted tudomásul 2019-ben, hogy polgármester lettél,
és a testületben is az általad választott képviselõk ülnek majd melléd?
– A történéseket nem szoktam nagy érzelmi hullámra ültetni. Egy
elõzetes, hosszan tartó munkának volt az eredménye, egy meg-
erõsítés volt számomra. Ez egy bizalom, aminek meg kell felelni,
és ezzel el kell számolnia az embernek.
– A civilkontroll által megfogalmazott programpontokat mennyire
tudjátok szem elõtt tartani, megvalósítani?
– A legnagyobb kihívás, hogy a struktúrákat találjuk meg. Nagyon
szûkösek a lehetõségeink, a kapacitásaink. Nagy lendülettel dol-
gozunk, tervezünk. Készítjük elõ a projektjeinket, amiket már
megnyertünk, illetve keressük az újabb lehetõségeinket, próbá-
lunk elõre látni. Közben folynak az ellenõrzések, és elmondható,
hogy nem, vagy csak csekély jelentõségû hiányosságokat találnak
az ellenõrök.
– Van-e olyan, amire büszke vagy, hogy ebben az idõszakban megva-
lósult?
– Mindenre büszke vagyok, ami történt. Sok helyen tudunk ered-
ményt felmutatni. Nagyon sok tisztességes munkát fektettünk be.
Nyilván sokat kell még tanulnunk. Jó érzés, hogy nagyobb lett az
adófizetési hajlandóság, amibõl 60 millió forintot tudtunk útépí-
tésre fordítani. Örültem a rendezvényeinknek, a nagy számban
résztvevõ simontornyaiaknak. Óriási kihívásaink vannak, és lá-
tom a megoldásra váró feladatokat, a rossz útjainkat, hiányossá-
gainkat.
– Hogyan vagy megelégedve a képviselõ-testülettel?
– Nagyon jó alapot szolgáltatott a munkához, hogy csapatként ke-
rültünk be a testületbe hatan, de mind a heten tudunk együtt dol-
gozni, nincsenek személyes jellegû fúrások, nem aprózódnak el az
energiáink. A képviselõ feladata annyira szerteágazó, amit egy-
egy képviselõ nem tud átlátni, folyamatosan tanuljuk az adatok-
ból, táblázatokból való informálódást. A testület csapatként tud

dolgozni, önkéntesen együtt végzünk feladatokat, ez talán a ren-
dezvények elõkészítésénél látható leginkább.
– Milyen az intézményekben megörökölt munkatársakkal való kap-
csolatod?
– Elõször igyekeztem a rólam elõre kialakult téves képet lebonta-
ni, ugyanis sokan féltek tõlem. Aztán máris bele kellett fogni a
munkába, hiszen az elõzõ ciklusban indult projektet kellett leve-
zényelnünk. Nehezítette a dolgot, hogy a jegyzõ is új volt. A hiva-
tali dolgozóknak is meg kellett tapasztalniuk, hogy velem is lehet
együtt dolgozni, senkit nem bántok.
– Milyen végzettségeid vannak?
– Simontornyán végeztem a nyolc általánost, erdész akartam len-
ni, majd gimnáziumban már katonai pályára készültem és a Kos-
suth Lajos Katonai Fõiskolán felderítõ tiszti, majd általános gé-
pész-üzemmérnöki diplomát szereztem. Másoddiplomás képzé-
sen az akkori Külkereskedelmi Fõiskolán, külker-közgazdász sza-
kon vizsgáztam.
– Mennyire változott Simontornya megítélése a megyén belül?
– Független polgármesterként indultam. Van véleményem, látom
a jót és a rosszat, ebben az átpolitizált világban sokan azt hiszik,
hogy csak politikai vonalon lehet érvényesülni. Már a polgármes-
terségem elõtt is sok jó emberi kapcsolatom alakult ki, velük pró-
báltam felvenni a kapcsolatot, de akiket azóta ismertem meg,
azok is nyitottan és pozitívan álltak a városhoz. Látják a lelkiisme-
retes, becsületes munkát, az igyekezetet. Május 19-én megyei ren-
dezvény lesz Simontornyán, amit én megkülönböztetésnek, ki-
tüntetésnek élek meg.
– Van-e még olyan, amit szeretnél, ha ebben a ciklusban megvalósul-
na?
– Olyan nincs, amit gyorsan szeretnék megvalósítani, a minõség
rovására nem mehet semmi. Szépen készítjük elõ a projekteket.
Mindennek kell kifutási idõ, általában minimum egy-másfél év.
Látjuk, hogy át fognak csúszni projektek a következõ ciklusba.
Lehet, hogy elkezdõdik a turisztikai fejlesztés a vár körül, vagy az
energetikai korszerûsítés a hivatalban, de biztos, hogy nem feje-
zõdik be. Az önkormányzatiság errõl szól.
– Mit szeretnél még elmondani az olvasóknak?
– Megköszönöm a bizalmat, azt, hogy itt lehetek, erre rá kell szol-
gálnom. Az eddigihez hasonlóan szeretnék a hátra lévõ idõszak-
ban is dolgozni. Köszönöm a türelmet, a hitet, ami erõt ad a min-
dennapokban. Továbbra is kérem a türelmet, a megértést. Sajnos,
a varázspálca nem létezik, csak lassan tudunk elõrehaladni, nehéz
a lemaradásainkat behozni.
– Köszönjük az eddigi munkádat és kívánunk sok erõt, kitartást, jó
egészséget a továbbiakban!

ÚJABB FEJLESZTÉS VALÓSUL MEG VÁROSUNKBAN
MFP-ÖTIF/2022 kódszámú,
„Magyar Falu Program, Ön-
kormányzati temetõk infrast-
rukturális fejlesztése” címû
projekt elnyert támogatási
összege 5.924.820 Ft. Az
összegbõl megvalósul a meglé-
võ urnafal felújítása, új, külön
álló urnafal kialakítása 52
hellyel, a térburkolat tovább-
vezetése az új urnafalhoz, új
gyepfelület és fák telepítése, új
hulladéktároló kialakítása.
Az építési munkálatok már fo-
lyamatban vannak, kivitelezõ a
Simontornyai Városüzemelte-
tési Kft.
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Turisztikai fejlesztés indul Simontornyán
Településünk meghatározó turisztikai lát-
ványossága a vár. Az elmúlt évek egyértel-
mûen bizonyították azt, hogy ez a rene-
szánsz várkastély a belföldi turizmus egyre
népszerûbb célpontjává vált. Az elmúlt év-
ben kb. 25 ezer látogató kereste fel a várat,
illetve vett részt a két nagyobb rendezvé-
nyünkön. Ez a látogatószám már érzékel-
hetõ helyi bevételeket is generált, így a jö-
võt tekintve már helyi gazdasági potenciál-
ként is érdemes kezelnünk a turizmust. Ta-
valyi évben csak a várban közel 13 millió
bevétel keletkezett az értékesített belé-
põkbõl. Nyilván nehezebben mérhetõ, de
ez a látogatószám már a helyi szolgáltatá-
sok (szálláshelyek, vendéglátóhelyek, üz-
letek) bevételeinek növekedésére is hatás-
sal kellett legyen.
A képviselõ-testület már a ciklus elején
megkezdte a várra épülõ turisztikai fejlesz-
tések elõkészítését. Ennek kapcsán el-
kezdtük a lobbizást a vár felújításával kap-
csolatban, valamint elkészült egy 9 részbõl
álló, a vár környékét érintõ fejlesztési kon-
cepció. A közel 800 millió forint tervezett
költségû elképzelésben épülne egy foga-
dóépület, több helyszínen parkolókat ala-
kítanánk ki, megszûnne a vár elõtti parko-
lás, a légkábelek, a transzformátor, a vil-
lanyoszlopok eltûnnének, rendezvénytér,
játszótér kerülne kialakításra. Fontos sze-
repet kapna a közterületek esztétikusabb,
a mûemléki környezethez illõbb kialakítá-
sa. Ebben ökológiai szempontokat is ki-
emelten kezelõ tájépítészetben a fásítá-
sok, zöldterületek kialakítása kapna fon-
tos szerepet.
Az elmúlt év során a TOP Plusz, Helyi és
térségi turizmusfejlesztés c. pályázati fel-
hívásra 299 millió forint fejlesztési igényt
adtunk be. A beadott pályázatunkat a Ma-
gyar Államkincstár Tolna Vármegyei Igaz-
gatóság vezetõje támogatásra érdemesnek
ítélte, a nettó finanszírozásban
236.748.200 Ft-ot nyertünk (az önkor-
mányzat a beruházás áfatartalmát vissza-
igényli, így valósul meg a közel 300 milliós
beruházás). A projekt most támogatott el-
sõ szakaszában a Mátyás király utca (paró-
kia melletti) és a Várkert utca (varroda
melletti) üres telkeken valósulnának meg
a tervezett beruházások.
A Várkert utcai ingatlanon egy 160 m2-es,
turistákat fogadó tér kialakítására kerül
sor, amely mellett 26 db parkoló is épül

(ebbõl 1 db akadálymentes és 2 db parkoló
elektromos töltõállomásként is funkcio-
nál). Az ide érkezõ turistákat egy pavilon
jellegû építmény szolgálja ki, melyben vi-
zesblokk, zárt fogadótér, illetve fedett-nyi-
tott tér kerül kialakításra. A projekten be-
lül kiemelt szerepet kap a tájékoztatás.
Nagyrészt a fogadótérbe telepítve (elsõ-
sorban informatikai eszközökkel, szoftve-
rekkel) kerül minden olyan információ
(helyi és környékbeli látnivalók, szolgálta-
tások, programok) bemutatásra, amely az
idelátogatóknak hasznos lehet.
A projekt másik helyszínén (Mátyás király
utca, 1462, 1463, 1464, 1465 hrsz-ú ingatla-
nok) buszparkoló kerül kialakításra. Az
ehhez szükséges telkeket az önkormány-
zat részben pályázati támogatásból vásá-
rolja meg. Az összesen 3 db, autóbuszok
számára használható parkolót úgy helyez-

zük el, hogy egymástól kellõ távolságra le-
gyenek, ezzel biztosítva a kényelmes le- és
felszállást. Emellett 15 db személyautó
parkolót is kialakítunk.
A tervezett beruházások során városképi,
illetve ökológiai szempontból is szeret-
nénk egy jellemzõen zöld teret kialakítani.
Ennek érdekében a parkolókhoz igazodó
raszterben nagy számban fák telepítésére
is sor kerül. Ezen túl a burkolat jellemzõen
gyephézagos kialakítású lesz, a csapadék-
víz helyben tartása érdekében.
Az elképzelések további elemeinek meg-
valósításához szükséges források elõte-
remtése az önkormányzat jövõbeni felada-
tát képezi. Eltökélt szándékunk, hogy vá-
rosunk történelmi múltjához, szerepéhez
méltó városképet hozzunk létre.

Torma József
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ÚJ KÖZÖSSÉGI TÉRREL
GAZDAGODTUNK

A magyar kultúra napján került átadásra a mûvelõdési házban egy akadálymentesen meg-
közelíthetõ új közösségi tér, melyet a volt kazánházból alakítottunk át. Az átalakítás szer-
kezeti munkálatai – melynek összköltsége 5.998.986 Ft volt – a Magyar Falu Program „Ci-
vil közösségi tevékenységek és feltételeinek támogatása” címû pályázatból valósultak
meg. A belsõ szerelvényezési munkákat, világítás, fûtés, konyhasarok kialakítása, melyet a
pályázat nem tartalmazott, közös összefogással, önzetlen támogatók segítségével sikerült
megoldanunk. Ezúton is köszönjük az önkormányzatnak a radiátorokat, a Simotrade Kft.
részérõl Bajcsi Géza úrnak a világítótesteket, Hadi Ferencnek és Csõsz Lászlónak a
komplett villanyszerelést, Teszler Jánosnak és ifj. Teszler Jánosnak a fûtés- és vízszerelést,
a P&B Smart Tech Kft. ügyvezetõjének, Lacza Péternek a klímaberendezés felszerelését.

Lacza Attila
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Szalagavató a szakiskolában

2023. február 17-én Németh Ágnes osztályfõnök tûzte fel a Pillich Ferenc Szakiskola végzõs tanulóinak mellére a tanulmányaik befeje-
zésének közeledtét jelzõ szalagot. Huszonnégy eladó, gazda- és lovászképzésben részesülõ diák állt büszkén a színpadon és meghatód-
va hallgatta végig Kántor Mónika igazgató asszony, majd Torma József polgármester úr beszédét.
Az est fénypontjaként a végzõsök meglepetéstáncában gyönyörködhettek a jelenlévõk.
Sikeres vizsgát kívánok, és hogy mindannyian találjátok meg a felnõtt világban a helyeteket!

G.H.H.

SZÜLETÉSEK
JANUÁRBAN

* FINTA ZSOLT GERGÕ

* FUNG ÁDIN

* HORVÁTH BOJÁNA SZONJA

* HAVEL VANDA

HÁZASSÁGKÖTÉS NEM VOLT
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PETÕFI-
PÁLYÁZAT

Az Országgyûlés tavaly nyilvánította a
2022-es és 2023-as esztendõt Petõfi
Sándor emlékévvé a magyar költészet
egyik legkiemelkedõbb és legismertebb
alakjának születése 200. évfordulója al-
kalmából, melyhez Simontornyán is
szeretnénk csatlakozni különféle prog-
ramokkal. Ennek keretében két pályá-
zatot hirdetünk.

Képzõmûvészet
Készüljenek illusztrációk Petõfi Sándor
szabadon választott mûvéhez! A pálya-
munkákat A4-es méretben kérjük lead-
ni 2023. április 30-ig a simontornyai vár-
ban vagy a városi könyvtárban. Az alko-
tások bármilyen technikával készülhet-
nek (rajz, festmény, fotó, számítógépes
grafika), és korosztálytól függetlenül
bárki nevezhet. Kérjük, az illusztráció-
hoz mellékeljék a választott mû címét és
az alkotó elérhetõségét! A pályamun-
kákból kiállítást rendezünk, illetve egy
online verseskönyvet szerkesztünk.

Irodalom
Pályázni lehet Petõfi stílusában megírt
verssel, vagy bármely Petõfi-vers átira-
tával. Az alkotásokat elektronikusan
kérjük elküldeni 2023. április 30-ig a
vár, vagy a könyvtár címére. (Átiratnál
az eredeti vers címét is kérjük.)

simontornyai.var@gmail.com

stornya@dielnet.hu

Magyar kultúra napja

2023. január 22-én a Temi Fried Mûvelõdé-
si Házban ünnepeltük a magyar kultúra
napját, annak alkalmából, hogy Kölcsey Fe-
renc ezen a napon tisztázta le a Himnusz
kéziratát. Idén a Himnusz születésének
200. évfordulójára is emlékeztünk. Váminé
Horváth Borbála köszöntõje után a „Kará-
csony 2022” elnevezésû fotópályázat ered-
ményhirdetése és az ajándékok átadása kö-
vetkezett. Az ünnepi mûsort Erdõs Orsolya
és Kántor István megzenésített versei tet-
ték teljessé. Az ünnepség végén Lacza Atti-
la igazgató hivatalosan is megnyitotta a
klubépület újonnan elkészült közösségi
termét.

G.H.H.

MEGÉRDEMELT ELISMERÉS
Simontornya közbiztonsága érdekében
végzett munkája elismeréseként, ki-
emelkedõ polgárõri tevékenységéért

Polgárõr Érdemkereszt
arany fokozatban részesült

Bálint Péter,
a Simontornyai Polgárõr

Egyesület elnöke.

Köszönjük a munkád!

HELYBEN TERMESZTETT
SÁRGA ÉS LILA ÉDESBURGONYA, VALAMINT

SÜTÕTÖK KAPHATÓ A HOMOKDOMB 1. SZÁM ALATT

ÁRAK:

* SÁRGA SZÍNÛ ÉDESBURGONYA: 500 FT/KG

* LILA SZÍNÛ ÉDESBURGONYA 500 FT/KG

* SÜTÕTÖK 250 FT/KG

Telefonszám: 06 (20) 323 1184
(munkanapokon 8-12 óráig hívható)
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ZÖLDSAROK
Kedves Olvasó!

Nem így terveztem az elõzõ cikk folytatását, de próbálok mindig
aktuális lenni, és ehhez igazítanám a témáimat. Most az idõjárás
szólt közbe, mert eljött, igaz csak pár napig, a várva várt tél. Imád-
juk, mert szükségünk van rá, ez a természet rendje. Tudjuk, ha
nincs, akkor a betegségek is elõbb megtalálnak minket, a kártevõk
is megszaporodnak, ezáltal több munkát és gondot okozva ne-
künk. Viszont van egy másik fejvakaró szituáció ebben az évszak-
ban, mégpedig a hideg, és az ezzel járó fûtés és energiafelhaszná-
lás. Így arra gondoltam, a rezsicsökkentés egyénileg címû részt el-
indítom.
Segítséghez fogok nyúlni, van egy nagyon jó hírlevél-sorozat,
mely fantasztikusan összeszedte a témához kapcsolódó informá-
ciókat, ötleteket. Ezt egy szervezet találta ki, a Green Dependent
Intézet, melynek van egy egyesülete, és õk lakosságnak, közössé-
geknek, önkormányzatoknak tudnak különféle szolgáltatásokat
nyújtani. Számos projekten keresztül végzik a feladatukat, és egy
ilyen nagyszerû vállalkozás volt a Kislábnyom projekt. Mi az, hogy
lábnyom? Van már a környezetvédelem és közgazdaságtan vilá-
gában egy mutató, az ökolábnyom, melyet egy kalkulátor segítsé-
gével (interneten számos honlapon megtalálható) kiszámolhat-
juk, hogy a mi életvitelünkhöz igazából mekkora Földre, sok
esetben Földekre lenne szükség, hogy ezt fenn tudjuk tartani. Cél,
a minél kisebb lábnyom, tehát a kislábnyom.
Egy kicsit a programról: A „Kislábnyom” kampány átfogó célja a
családok, különös tekintettel a nagycsaládok klíma- és energiatu-
datosságának növelése, valamint ezen keresztül a szénszegény
életmód népszerûsítése, terjesztése és elõsegítése volt. A projekt
során bemutatták, hogy egy társadalom energiafogyasztását nem
csupán az egyértelmûen energiához kapcsolódó szokások, azaz
pl. a fûtés, világítás, közlekedés, befolyásolják, hanem az is, ho-
gyan étkezünk, hogyan töltjük szabadidõnket, hogyan alakítjuk ki
szûkebb és tágabb környezetünket stb. A törekvés arra szólt, hogy
a projektben résztvevõkben kialakuljon a rendszerben való gon-
dolkodás képessége, az ez iránti igény, és hogy felhívják az ener-
giatudatos, valamint fenntartható életmód tágabb összefüggései-
re a figyelmet. Rengeteg információt lehet találni a honlapon:
www.kislabnyom.hu.
Jöjjön az elsõ hírlevél téma:

A magyar háztartások energiafogyasztásának legnagyobb része,
63,7%-a fûtésre fordítódik (2020-as Eurostat adat), ezért általá-
ban ezen a területen érhetõ el a legnagyobb megtakarítás is. Le-
gyen a jelszó: magunkat melegítsük, ne csak a teret!

1. Ne becsüljük alá a karbantartás fontosságát! Rendszeresen el-
lenõriztessük és vízkõtlenítsük a kazánt, bojlert. Elektromos boj-
ler esetén 1 mm vízkõréteg akár 10%-kal is növelheti a fogyasz-
tást! Légtelenítsük és portalanítsuk a radiátorokat, ezzel 15%-os
energiafelhasználás-csökkenést is elérhetünk. Ezt minden fûtési
szezon kezdete elõtt be kellene iktatnunk.
Gondoskodjunk róla, hogy az ajtók és ablakok megfelelõen szige-
telve legyenek. Például már egy vastagabb anyagból készült füg-
göny csodákra képes a régebbi nyílászárók elõtt.
Szigeteljük a melegvíz-csöveket is, ha hûvös helyiségeken halad-
nak át.
2. Ügyeljünk a beállításokra, otthonunk elrendezésére! Fûtsünk
tudatosan, szánjunk idõt a termosztát beállítására és alakítsuk azt
életmódunkhoz. Amikor otthon vagyunk, állítsuk 18-21 °C-ra, és
éjszakára, illetve, amikor nem vagyunk otthon, vegyük 2-3 °C-kal
lejjebb. 1 °C fokkal alacsonyabb hõmérséklet 5-10%-os ener-
giamegtakarítást és 300 kg-mal kevesebb CO

2
-kibocsátást ered-

ményez. Figyeljünk oda, hogy a bútorok ne akadályozzák a levegõ
szabad áramlását és a fûtõberendezések mûködését. Ennek érde-
kében rendezzük át kicsit a szobát, ha szükséges. Inkább többször,
de rövid ideig (max. 5-10 perc) szellõztessünk! Napközben enged-
jük be a napfényt, éjszakára húzzuk be a függönyöket, redõnyö-
ket, csukjuk be az ablaktáblákat.

3. Érdemes még megfontolni! Magunkat
melegítsük elsõsorban, ne a teret! Ve-
gyünk pulóvert, meleg zoknit, használ-
junk takarót az olvasáshoz, tévézéshez,
otthoni munkához, mozgassuk át órán-
ként a végtagjainkat, és fogyasszunk
bõséggel meleg italokat.
Nem csak a hõmérséklet, a páratartalom
is számít hõérzetünkben! Vegyük ma-
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gunkat körbe növényekkel a magasabb (télen 40-60%) páratarta-
lom érdekében.
A falak és a mesterséges fény színe is befolyásolja, milyennek
érezzük a levegõt. Válasszuk a melegebb árnyalatokat!
Télen érdemes több szõnyeget teríteni a padlóra, és több falvédõt
tenni a falra, ha lehetséges! Így akár 10%-kal kevesebb hõ szökhet
meg a szobákból.

Plusz tipp a fakíroknak: 18 °C – Nem kibírhatatlan! Az ENER-
GISE projekt keretében megrendezett Energia Élõ Labor részt-
vevõi vállalták, hogy otthonuk hõmérsékletét megpróbálják 18
°C-ra csökkenteni. A résztvevõk 10%-ának sikerült megvalósíta-
ni, hogy a fûtési kihívás 4 hete alatt átlagosan 18,5 fok alatt tartot-
ták otthonuk hõmérsékletét, a többiek pedig átlagosan 1 EC-kal
vették vissza a fûtést. Érdemes követni a példájukat, szemelõtt
tartva, hogy már 1 °C fokkal alacsonyabb hõmérséklet is 5-10%-os
energiamegtakarítást eredményezhet!

Amit még megtehetünk: Használjunk hõtükröt! A külsõ falakra
szerelt radiátorok mögé helyezzünk hõvisszaverõ fóliát, vagy ké-
szítsünk magunk kartonlapból és alufóliából. Ezzel 5-6%-kal ke-
vesebb fûtési energiát fogunk használni.

Ellenõrizzük a termosztátot! Ha már régi, és nem a megfelelõ he-
lyen van, érdemes elgondolkoznunk egy új – akár mobil – termo-
sztát beszerzésén, vagy a termosztát áthelyezésén, amely egy eh-
hez értõnek mindössze pár órás feladat.
Szereljünk fel termosztatikus szelepet! Ha nem állítható külön a
hõmérséklet az egyes helyiségekben, célszerû felszerelni a radiá-
torokra termosztatikus szelepet.
Ezek a jótanácsok nem saját gondolataim voltak, de teljesen mér-
tékben egyetértek velük. Én is azt az elvet követem, hogy kis hõ-
fok legyen az otthonomban, és öltözzünk fel rendesen! Nyáron
sem síruhában járkálunk, ilyenkor, télen sem kell spagettipántos
felsõben relaxálni.
A következõ alkalommal nem tudom, mivel jövök, de addig is,
amikor csak tehetjük, legyünk a természetben, a fûtést pedig
csavarjuk le!
Köszöni a Föld!

Körtés Kinga

Itt a farsang, áll a bál

A Vak Bottyán Általános Iskola és Gimnázium diákjai február közepén megtartották a farsangi mulatságukat. Az alsó tagozaton a
program délután két órakor kezdõdött az osztályok jelmezes felvonulásával, ezek között volt bohóc, róka, pizza, de hódítottak a szu-
perhõsök és a hercegnõk is. Ezután a tornaterem táncparketté alakult és kezdetét vette a télûzõ és tavaszváró mókázás és mulatozás.

G.H.H.
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KÉT MAGABIZTOS GYÕZELEMMEL
MEGVAN A FELSÕHÁZ

A Simontornyai KK U14-es csapata február 4-én Budaörsön lé-
pett pályára az I. osztály utolsó fordulójában. A heti edzésmunka
sem volt egyszerû, mivel többen is betegséggel küzdöttek és csak
hétvégére jöttek rendbe. Az elsõ mérkõzésen a Tatabánya ellen
kicsit nehezen indult be a szekér. A találkozó elsõ felében renge-
teget hibáztak a fiúk, ami miatt szoros volt az eredmény. A máso-
dik félidõben azonban sikerült feljebb kapcsolni és a maguk javá-
ra fordítani a mérkõzést.

A második találkozón a Budaörs ellen is sok hiba tarkította a játé-
kot, rengeteg ziccert sikerült elpuskázni. A két csapat közti tudás-
beli különbség azonban így is kijött és gond nélkül húzták be a 2
pontot.
A két gyõzelemmel elérte a csapat a kitûzött célját és a tavaszt az
U14 I. osztály felsõházában folytathatja. Itt az ország legjobb 6
csapata mérkõzik meg egymással és dõl el a bajnoki cím. Tehát
minden esély megvan Magyarország legjobb csapataként végez-
ni!

Hajrá Simontornya!

Helyzetjelentés a Simontornyai TC 22
felnõtt labdarúgócsapat tájékáról

Az STC 22 labdarúgócsapata nagy erõkkel készül a megyei II. osztály tavaszi rajtjára (március 11., 14.30 óra – STC–Fadd), hiszen az
õszi idényük nem úgy sikerült, ahogy eltervezték (2 gyõzelem, 10 vereség). Sajnos, félidõben a tabella utolsó elõtti helyén szerényked-
nek.
„A rossz teljesítményt egyértelmûen az edzéslátogatottság hiánya okozta – tájékoztatott Kapinya Róbert. A játékosok nagy része egy-
általán nem járt edzésre, semmi erõnléte nem volt a csapatnak, az ellenfelek rendre bedaráltak minket. Feledtetni szeretnénk ezt a
gyenge félszezont, ezért január 10-én, heti 3 edzéssel megkezdtük a felkészülést (Ambrus László és Koncz János játékos–edzõk irányí-
tásával), melyeken általában 8-10 fõvel vagyunk jelen.”
4-5 edzõmérkõzést kötöttek már le. A játékoskeret 18 fõbõl áll, néhányan távoztak, helyettük az U19-es csapatból hoztak fel három já-
tékost. Új igazolás nem volt. Cél, hogy újra legalább olyan minõségi futballt játszanak, mint az elmúlt években és felzárkózzanak a kö-
zépmezõnybe.


